
Omø den 18. februar 2022  

 

 

Ang. Ombygning af Omøfærgen 

 

Kære Flemming Kortsen 

I budgetaftalen 2021-24 blev der afsat kr. 5,5 mil til ombygning af Omøfærgen. Beløbet blev frigivet på 

anmodning fra Miljø- Plan- og Landdistriktsudvalget på byrådsmødet den 25. januar 2021.  

Beslutningen om at færdiggøre ombygningen af Omøfærgen snarest mulig blev bekræftet i budgetaftalen 

2022-2225  

På Ø-udvalgsmødet den 24. november 2021 blev vi orienteret om at udbudsmaterialet vedr. ombygning af 

Omøfærgen var færdiggjort. Ø-udvalget henstillede til, på dette møde, at udbuddet blev sat i værk i 

henhold til tidligere beslutninger.  

På Ø-udvalgsmødet den 25. januar 2022 var ombygning af Omøfærgen endnu ikke sendt i udbud. Ø-

udvalget udtalte endnu en kraftig opfordring til at iværksætte udbuddet.  

På vores møde den 15. februar 2022 er der endnu intet sket i sagen vedr. ombygning af Omøfærgen.  

Ø-Udvalget støtter, at man undersøger mulighed for grønne færger og anerkender at man har søgt og 

opnået kr. 35 mil i tilskud hertil. Men vi ved også at der kan gå flere år før en ny grøn færge kan sættes i 

søen. 

På grund af Omøfærgens dårlige manøvrefærdighed i kraftig blæst oplever vi mange aflysninger. Jeg tror de 

fleste af Omøs beboere og fritidshusejere fast konsulterer vejrudsigten hver gang vi planlægger en tur til og 

fra øen og den ustabile færgedrift er til stor gene for alle og især pendlerne.  

Det er med andre ord uholdbart at skulle vente flere år, på at få løst Omøfærgens sejlduelighed i blæsevejr. 

Ø-udvalget skal derfor endnu engang kraftigt opfordre til, at man sætter gang i udbuddet! 

 

Med venlig hilsen og på vegne af Ø-udvalget 

Ebba Lawaetz, Formand for Ø-udvalget. 

 

 

 

Kopi sendt til Teknik- , Plan- og Landdistriktsudvalget. 


